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REVISTA PRESEI 

 

 

 Prima ședință de Guvern după audierea miniștrilor: Ce proiecte se află pe 

masa premierului Orban 

Guvernul urmează să aprobe în şedinţa de joi, printr-o hotărâre, indicatorii tehnico-

economici ai obiectivului de investiţii "Dezvoltarea Portului Tulcea - Etapa I". 

Potrivit notei de fundamentare, valoarea investiţiei este de 64.246.211 lei, inclusiv 

TVA. 

"Prin realizarea lucrărilor se vor crea premisele pentru atragerea de investiţii 

private în Portul Tulcea şi creşterea traficului de mărfuri derulat prin port. 

Operarea navelor se va face în condiţii de siguranţă şi eficienţă. Prin aprobarea 

indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii 'Dezvoltarea Portului 

Tulcea - Etapa I' se vor putea accesa fonduri europene nerambursabile, disponibile 

prin POIM 2014-2020", conform documentului. 

 

Proiectul este inclus în Master Planul General de Transport al României şi este 

prevăzut la finanţare în perioada 2014 - 2020. 

 

Executivul va aproba, tot printr-o hotărâre, indicatorii tehnico-economici aferenţi 

obiectivului de investiţii "Pod peste râul Dâmboviţa pe DN 73, km 78+519", 

judeţul Argeş. 

În nota de fundamentare a HG se arată că proiectul vizează realizarea unui pod nou 

în zona respectivă, care "va prelua traficul rutier desfăşurat pe podul existent la km 

78+519 pe DN 73 (drum în curs de modernizare), denumit Podul Dâmboviţei sau 

Podul lui Brâncoveanu (...) un pod din zidărie din moloane de piatră a cărui 

construcţie s-a finalizat în anul 1886 şi a fost declarat monument istoric, conform 

listei monumentelor istorice, aprobată prin Ordinul Ministrului Culturii şi Cultelor 

nr. 2361/2010". 
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"Obiectivul de investiţii va fi parte integrantă din DN 73, încadrat şi ca drum 

european E 574, urmând să asigure o structură nouă, durabilă, în locul podului 

existent. (...) Realizarea obiectivului va conduce la creşterea siguranţei, fluenţei în 

trafic şi a confortului, prin evitarea desfăşurării circulaţiei pe structura existenta 

pentru care nu se mai pot asigura parametrii necesari exploatării durabile în timp. 

(...) Finanţarea obiectivului de investiţii se realizează din fonduri externe 

nerambursabile şi de la bugetul de stat, prin bugetul Ministerului Transporturilor, 

Infrastructurii şi Comunicaţiilor, în limita sumelor aprobate anual cu aceasta 

destinaţie, precum şi din alte surse legal constituite, conform programelor de 

investiţii publice aprobate potrivit legii", conform aceluiaşi document. 

 

În şedinţa de Guvern va fi adoptat şi un proiect de hotărâre privind înfiinţarea, 

organizarea şi funcţionarea Comitetului Interministerial pentru Coordonarea şi 

Monitorizarea Participării României la Programele şi Iniţiativele Europene 

Gestionate Centralizat de către Comisia Europeană. 

 

Pe agenda reuniunii guvernamentale figurează şi informarea privind planul de 

derulare a proiectelor pe care Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale le va 

prelua de la Comisia Naţională de Strategie şi Prognoză. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Audierile în Parlament pentru miniștrii din Cabinetul Ludovic Orban 2 s-au 

încheiat. Doar patru au primit aviz pozitiv 

Audieri cu final așteptat. Și nelipsite de circ 

Audierile în Parlament ale miniştrilor propuşi să facă parte din Guvernul Orban II 

s-au încheiat miercuri, după trei zile de dezbateri în comisiile reunite de 

specialitate. Doar 4 miniştri - Nicolae Ciucă, Bogdan Aurescu, Virgil Popescu şi 

Adrian Oros - din cei 16 care au fost audiaţi în comisii au obţinut un aviz pozitiv 

din partea parlamentarilor, restul fiind avizaţi negativ. 

Ultimii cinci miniştri propuşi pentru a face parte din al doilea guvern condus de 

Ludovic Orban au fost audiaţi miercuri în comisiile reunite de specialitate ale 

Parlamentului, relatează Agerpres. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ultima-zi-de-audieri-in-parlament-pentru-ministrii-din-cabinetul-ludovic-orban-2-1262298#highlight-1262298-1
https://www.agerpres.ro/politica/2020/02/19/parlament-ultima-zi-de-audieri-pentru-ministrii-propusi-in-guvernul-orban-ii--451428
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Audieri cu final așteptat. Și nelipsite de circ 

Nici în ultima zi de audieri pentru guvernul Orban 2 nu au lipsit circul şi scandalul. 

Aleșii au respins pe bandă rulantă propunerile de miniștri. Doar unul, ministrul 

pentru agricultură, a fost avizat. Cea mai grea sarcină a avut-o ministrul desemnat 

al muncii, Violeta Alexandru. Într-o audiere care a durat aproape trei ore, aceasta a 

intrat de mai multe ori în conflict cu preşedintele social-democrat al comisiei. 

Violeta Alexandru s-a plâns de tratamentul la care a fost supusă de Adrian 

Solomon. 

Adrian Solomon: Aţi priceput în final cum stă treaba cu pensia minimă şi cine 

beneficiază şi cine nu? 

Violeta Alexandru: Să ştiţi că mă jigniţi, domnule preşedinte. 

Florin Roman (PNL): Ce întrebare e? De ce jigniţi o femeie? 

- Dacă vorbim toți în același timp o să facem un circ. 

 

Violetei Alexandru i s-a reproşat şi o postare în care se plângea de ţevile prin care 

trece apa caldă în Bucureşti şi dădea vina pe Gabriela Firea. 

- V-am pus niște întrebări legate de preocupările dumneavoastră, dacă tot suntem la 

o mascaradă și nu la o învestitură. 

- Domnul senator, înțeleg că doamna ministru cu țevile nu poate să vă răspundă, cu 

ligheanul puteți? 

- Violeta Alexandru: Ce legătură are ligheanul și protestul...dacă îmi permiteți (îi 

taie microfonul) 

- Erați în timpul programului de la minister, cumva?  

Primul audiat a în comisie a fost ministrul Agriculturii. Adrian Oros a uitat cine 

pune întrebările și cine răspunde. 

Adrian Oros - ministrul propus al Agriculturii: Mă opresc aici....aștept răspunsurile 

dvs.... 
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Aleși: Întrebarile! (încep toți să râdă) 

După ce i-a distrat, aleșii i-au dat aviz lui Adrian Oros. Audierile de la agricultură 

au fost marcate și de contre între Putere și Opoziție. 

 

- Dacă veniți ca electronist să... ne vorbiți nouă de legumicultură și de ciclul 

1,2...... 

- Dumneavoastră nici nu știți când se termină ciclul. 

- Eu locuiesc în mediul rural! 

La Comisia de sănătate, senatorul PSD Şerban Nicolae a venit la lucrări, deşi nu 

este membru permanent al acesteia, ca să îi reproşeze lui Victor Costache 

incapacitatea de a manageria sistemul medical. 

I-a luat apărarea deputatul USR Emanuel Ungureanu: „Dvs ați fost un ministru 

foarte curajos în foarte multe măsuri. Printre critici, colegii din PNL, care în loc să 

vă susțină, v-au săpat în foarte multe rânduri”. 

Florin Buicu - deputat PSD: „Dl ministru e prea bun pentru guvernul Orban”. 

Victor Costache a fost respins în Comisia de sănătate. 

Marcel Boloș, propus pentru fonduri europene, a intrat în dispută cu predecesoarea 

sa, Roxana Mânzatu. 

Roxana Mânzatu: „Vi se pare normal să dați o ordonanță pe tema asta fără 

transparență, fără consultare prealabilă? (…) 

Marcel Boloș: A fost puțin rea, dar și eu o să fiu rău, dar decent. 

Deputat: Puteți fi rău, dar alert! 

Marcel Boloș a fost și el respins de comisii. 

ACTUALIZARE 18:30 Lucian Bode, propus pentru Transporturi, a primit aviz 

negativ în Parlament. Ministrul a avut 20 de voturi pentru și 25 împotrivă. 
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La audieri ministrul a vorbit despre situația Tarom și a CFR, despre drumurile care 

pot fi date în folosință în acest an și despre finanțarea lucrărilor de infrastructură. 

ACTUALIZARE 15:50. Ministrul desemnat pentru preluarea portofoliului 

Ministerului Muncii şi Protecţiei Sociale, Violeta Alexandru, a primit aviz negativ, 

miercuri, din partea comisiilor de specialitate reunite ale Parlamentului. 

Membrii comisiilor au avizat negativ noul mandat cu 35 de voturi împotrivă şi 13 

de voturi pentru. 

ACTUALIZARE 15:00  Marcel Boloş, ministrul propus pentru fonduri europene, a 

primit, în comisiile parlamentare reunite de specialitate, aviz negativ pentru 

portofoliul Fondurilor Europene. Boloş a avut 17 „respingeri”, 12 voturi „pentru” 

şi 2 „abţineri”. 

Boloş este al 9-lea ministru avizat negativ de Parlament. 

ACTUALIZARE 13:14  Ministrul propus pentru sănătate, Victor Costache, a fost 

avizat negativ în comisiile reunite pentru sănătate ale Parlamentului.  

Au fost 20 de voturi „pentru” avizul de respingere, șase „împotrivă” și o abținere. 

Victor Costache, la audieri: Demiterea din funcţia de şef de secţie a medicului 

Beuran nu-mi aparţine 

ACTUALIZARE 11:08.  Ministrul propus pentru agricultură, Adrian Nechita 

Oros, a primit miercuri, în comisiile parlamentare reunite de specialitate, aviz 

pozitiv pentru portofoliul Agriculturii. 

Adrian Nechita Oros a avut 18 de voturi pentru, 6 respingeri şi 2 abţineri. 

Adrian Nechita Oros este abia al patrulea ministru din Guvernul Orban 2 care a 

fost avizat favorabil în forurile legislative de specialitate. Discuțiile din comisie nu 

au fost lipsite însă de momente de controversă: 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/victor-costache-la-audieri-demiterea-din-functia-de-sef-de-sectie-a-medicului-beuran-nu-mi-apartine-1262432
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/victor-costache-la-audieri-demiterea-din-functia-de-sef-de-sectie-a-medicului-beuran-nu-mi-apartine-1262432
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Potrivit programului aprobat de Birourile reunite ale Legislativului, miercuri, în 

ultima zi de audieri, sunt aşteptaţi în faţa deputaţilor şi senatorilor: 

 Adrian Oros - ministrul propus al Agriculturii şi Dezvoltării Rurale - ora 

9:00 

 Victor Costache - ministrul propus al Sănătăţii (10:00) 

 Marcel Boloş - ministrul propus al Fondurilor Europene (12:00) 

 Violeta Alexandru - ministrul propus al Muncii (13:00) 

 Lucian Bode - ministrul propus al Transporturilor (ora 15:00). 

În cele două zile de audieri, luni şi marţi, doar trei miniştri propuşi au primit avizul 

pozitiv în comisiile permanente reunite ale Legislativului - este vorba despre 

ministrul propus al Apărării, Nicolae Ciucă, ministrul propus la Economie, Energie 

şi Mediu de Afaceri, Virgil Popescu, şi ministrul propus al Afacerilor Externe, 

Bogdan Aurescu. 

Toţi ceilalţi au primit aviz negativ la comisii: Florin Cîţu - Ministerul Finanţelor, 

Costel Alexe - Ministerul Mediului, Marcel Vela - Ministerul Afacerilor Interne, 

Ion Ştefan - Ministerul Dezvoltării, Ionuţ Stroe - Ministerul Tineretului şi 

Sportului, Cătălin Predoiu - Ministerul Justiţiei, Monica Anisie - Ministerul 

Educaţiei şi Bogdan Gheorghiu - Ministerul Culturii. 

Potrivit Regulamentului şedinţelor comune ale Parlamentului, fiecare candidat 

pentru funcţia de ministru este audiat, în şedinţă comună, de comisiile permanente 

ale celor două Camere al căror obiect de activitate corespunde sferei de competenţă 

a viitorului ministru. 

În urma audierii, comisiile vor întocmi un aviz comun consultativ, motivat. 

În 24 februarie este programat, în plenul Parlamentului, votul de învestitură a 

noului Cabinet. Tot atunci, Curtea Constituțională este așteptată să se pronunțe 

asupra desemnării lui Ludovic Orban, premierul demis prin moțiune de cenzură, 

pentru aceeași funcție. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/continua-audierea-ministrilor-propusi-in-guvernul-de-sacrificiu-orban-ii-1261748
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/incep-audierile-ministrilor-propusi-in-guvernul-orban-ii-1261186
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/ministrul-desemnat-al-finantelor-florin-citu-la-audierile-din-comisie-vom-conecta-toate-casele-de-marcat-la-sistemul-anaf-1261314
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/desemnarea-lui-orban-ca-premier-a-doua-oara-dezbatuta-de-ccr-in-aceeasi-zi-cu-votul-de-investitura-din-parlament-1262052
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 Ciolacu a anunțat oficial că PSD boicotează votul de învestire a Guvernului 

Orban II 

Președintele interimar al PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat oficial miercuri seară, 

după CEX, că formațiunea va boicota învestirea Guvernului Orban II programată 

pe 24 februarie prin neprezentarea parlamentarilor PSD la ședința. 

”Luni vom fi la grupurile parlamentare, nu vom participa la votul de învestire a 

domnului prim-ministru desemnat, așteptăm răspunsul CCR dacă este 

constituțională desemnarea lui”, a declarat Ciolacu. 

”Cu privire la avizele din parlament, anumiți candidați demiși pentru aceleași 

funcții de ministru au lăsat PNL singurii susținători, restul partidelor, indiferent 

dacă vorbim de USR, PSD, ALDE, Pro România, toți au votat împotriva avizului 

miniștrilor desemnați și demiși”, a mai spus președintele interimar PSD. 

Ciolacu a confirmat astfel informația pe surse că PSD nu vor participa la ședința 

din 24 februarie și există șanse ca PNL să nu reușească să facă cvorum pentru 

respingerea Cabinetului Orban II.Liderii PSD se bazează pe faptul că nici 

parlamentarii ALDE, UDMR și Pro România nu vor fi prezenți, având promisiuni 

în acest sens de la cele trei partide. 

Tot luni, Curtea Constituțională are pe ordinea de zi a ședinței sesizarea 

conflictului între președintele Klaus Iohannis și Parlament privind desemnarea 

pentru a doua oară a lui Ludovic Orban în funcția de premier. 

 

Ciolacu a mai spus, după CEX, că ”nu are nicio problemă ca numărul de mandate 

să fie dublat în diaspora. Nu a plecat nimeni cu bucurie. Au plecat de nevoie 

majoritatea. Mă bucură că românii doresc să se implice în alegerile din România. 

Doresc să fie respectate decizia CCR și recomandările Comisiei de la Veneția”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23671724-psd-boicota-votul-investirea-guvernul-orban-decizia-fost-luata-biroul-lui-marcel-cioacu-liderii-psd-inaintea-sedintei-cex-surse.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23671724-psd-boicota-votul-investirea-guvernul-orban-decizia-fost-luata-biroul-lui-marcel-cioacu-liderii-psd-inaintea-sedintei-cex-surse.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23671724-psd-boicota-votul-investirea-guvernul-orban-decizia-fost-luata-biroul-lui-marcel-cioacu-liderii-psd-inaintea-sedintei-cex-surse.htm
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 Congresul PSD va fi pe 29 februarie sau 7 martie / Formațiunea nu va avea 

niciun candidat condamnat, spune Ciolacu 

Congresul în care PSD își alege noua conducere va avea loc în 29 februarie sau în 

7 martie, a declarat, miercuri seara, președintele interimar Marcel Ciolacu. Acesta 

a precizat că s-a decis ca partidul să nu aibă niciun candidat pe numele căruia să 

existe o soluție definitivă a unei instanțe. 

”Am stabilit pe 29 februarie data Congresului, dar în BPN de luni urmează să fie 

luată ultima decizie, dacă este pe 29 sau 7. Decizia a fost clară, se va merge cu 

candidaturi pe proiecte politice și pe echipe. Am mai decis lărgirea comitetului 

executiv și schimbarea comitetului executiv cu primarii de municipii reședință și 

președinți de CJ”, a declarat Ciolacu la finalul CEX. 

Acesta a subliniat că ”PSD nu va avea niciun candidat care are o hotătâre definitvă 

a unei instanțe, fie că e o candidatură la aleși locali sau la parlamentari”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ordonanța de urgență privind alegerile anticipate a fost respinsă de senatori 

/ Actul normativ merge la votul deputaților 

Ordonanța de urgență privind alegerile anticipate a fost respinsă miercuri de 

senatori, actul normativ urmând să fie trimis Camerei Deputaților, care este for 

decizional. Potrivit OUG adoptată de Guvernul Orban, alegătorii care nu se află în 

localitatea de domiciliu pot vota oriunde se află în ţară, prevederea fiind contestată 

de toate partidele, cu excepția PNL și USR. 

Senatorii au votat raportul de respingere al Comisiei Juridice cu 86 de voturi 

"pentru" și 34 (PNL și USR) "împotriva" raportului. 

Senatorii PSD au susținut marți, în Comisia Jurdică de la Senat, respingerea 

ordonanței de urgență adoptată de Guvernul Orban, care reglementează alegerile 

anticipate. Cu 8 voturi "pentru" și 3 "împotrivă" (de la PNL și USR) a fost adoptat 

raportul de respingere a ordonanței.  

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23668712-cmisia-juridica-din-senat-respins-oug-privind-organizarea-alegerilor-anticipate.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23668712-cmisia-juridica-din-senat-respins-oug-privind-organizarea-alegerilor-anticipate.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23668712-cmisia-juridica-din-senat-respins-oug-privind-organizarea-alegerilor-anticipate.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23668712-cmisia-juridica-din-senat-respins-oug-privind-organizarea-alegerilor-anticipate.htm
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Amendamentul de respingere a aparținut UDMR și a fost votat de PSD și ALDE. 

De precizat este că PSD, UDMR, ALDE și PMP nu sunt de acord cu prevederea 

care permite alegătorilor aflați în tranzit să voteze în localitatea în care se află și nu 

în cea de care aparțin așa cum prevede legea în prezent. De altfel, PSD, UDMR și 

ALDE au făcut presiuni asupra Avocatului Poporului să conteste OUG la Curtea 

Constituțională. 

Premierul interimar Ludovic Orban declara că parlamentarii nemulțumiți de 

ordonanța de urgență privind alegerile anticipate poate fi modificată atunci când 

intră în procedură legislativă, însă aleșii nu pot respinge din start actul normativ. 

Premierul a spus că speră să audă argumente, nu "declarații beligerante”. 

UDMR a cerut oficial luni Avocatului Poporului să conteste ordonanța pentru 

anticipate la Curtea Constituțională pe motiv că este o „schimbare mascată” a 

sistemului electoral. 

Ordonanţa de urgenţă privind alegerile anticipate a fost publicată vineri seară în 

Monitorul Oficial. 

Principalele prevederi din OUG sunt: trei zile de vot în Diaspora și dublarea 

numărului de parlamentari de diaspora. De asemenea, în cazul alegerilor 

parlamentare anticipate, data desfășurării acestora se stabilește cu cel puțin 50 de 

zile înaintea votării față de 90 de zile în prezent, deci se pot organiza anticipate cu 

40 de zile mai repede decât in prezent. 

În plus, alegătorii care nu se află în localitatea de domiciliu pot vota oriunde se 

află în ţară. Prevederea este contestată de toate partidele, cu excepția PNL și 

USR. 

Potrivit ordonanței de urgență, care a fost adoptată în 4 februarie, cu o zi înainte ca 

Guvernul Orban să fie demis prin moțiune de cenzură, se înjumătățește numărul 

semnăturilor necesare pentru susținerea unui partid sau a unei alianțe electorale, 

precum și pentru susținerea candidaților independenți și sunt reduse termenele 

pentru toate procedurile electorale prealabile alegerilor. 
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În cel mult 5 zile de la data dizolvării Parlamentului, Guvenul stabilește, prin 

hotărare, la propunerea Autorității Electorale Permanente, data votării, calendarul 

operațiunilor electorale, cheltuielile și măsurile tehnico-organizatorice necesare 

bunei desfășurări a alegerilor parlamentare anticipate. În cazul alegerilor 

parlamentare anticipate, data desfășurării acestora se stabilește cu cel putin 50 de 

zile înaintea votării. 

Guvernul a reglementat atât situația în care cele două perioade electorale, pentru 

locale și parlamentare, se suprapun, dar cele două scrutine sunt organizate la date 

diferite, precum și situația în care alegerile locale și parlamentare anticipate din 

acest an ar urma să fie organizate în aceeași zi. 

 "Art. 7: (1) În cazul în care perioada electorală corespunzătoare alegerilor 

parlamentare anticipate începe în timpul unei perioade electorale aferente 

altor alegeri generale, organismele electorale constituite sau care se vor 

constitui în cadrul acelui scrutin vor indeplini, în mod corespunzator, și 

atribuțiile prevăzute de prezenta lege pentru Biroul Electoral Central, 

birourile electorale de circumscripție, oficiile electorale și birourile 

electorale ale sectiilor de votare. 

 (2) În cazul în care după data începerii perioadei electorale corespunzatoare 

alegerilor parlamentare anticipate începe perioada electorală aferentă altor 

alegeri generale, organismele electorale constituite sau care se vor constitui 

pentru organizarea alegerilor parlamentare anticipate vor îndeplini, în mod 

corespunzator, și atribuțiile prevazute de legea care reglementeaza scrutinul 

respectiv. 

 (3) În cazurile prevazute de alin. (1) și (2), votarea va avea loc la date 

diferite”. 

 În situația în care alegerile parlamentare anticipate nu pot fi organizate la 

altă dată decât cea a alegerilor locale generale din anul 2020, în țară, 

alegatorii votează în aceleași secții de votare, în același interval de timp, cu 

aceleași ștampile cu mențiunea „VOTAT”, pe buletine de vot separate, 

prezența la vot fiind consemnată pe liste electorale, cu semnături distincte 

pentru fiecare tip de scrutin, mai prevede actul normativ. 
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 În cazul alegerilor parlamentare anticipate, candidaturile sunt admise sau 

respinse, după caz, până cel mai târziu cu 25 de zile înaintea datei alegerilor. 

 Termenul de înregistrare ca alegător prin corespondență începe la 48 de ore 

de la data dizolvării Parlamentului. 

o CONSULTĂ AICI TEXTUL ORDONANȚEI 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Avocatul Poporului a atacat OUG privind spitalele private la Curtea 

Constituțională, susținând că afectează grav dreptul la sănătate 

Avocatul Poporului a atacat, miercuri, la CCR modificările din sistemul sanitar 

făcute prin OUG 25/2020, fiind de părere că sunt în contradicție cu Constituția și 

afectează grav dreptul la sănătate al românilor și va duce la sărăcirea sistemului 

public de servicii medicale. 

În opinia Avocatului Poporului, OUG încalcă dreptul la ocrotirea sănătății și 

dreptul la asistență medicală în unitățile sanitare de stat. 

În condițiile în care mare parte din finanțarea de la bugetul de stat va fi transferată 

către sectorul privat, efectele pe termen mediu și lung vor conduce la sărăcirea 

accentuată a sistemului public de servicii medicale, concomitent cu lipsa accesului 

la orice tip de servicii medicale al persoanelor care nu-și permit accesarea 

serviciilor private. Avocatul Poporului atrage atenția asupra faptului că domeniul 

reglementat de către OUG este unul de interes public, iar în privința serviciilor 

medicale de urgență chiar un domeniu de interes strategic al statului. 

 

„Avocatul Poporului mai observă faptul că nu există un sistem concurențial corect 

între furnizorii publici de servicii de sănătate și cei privați, primii fiind supuși unor 

condiționări legale și administrative. Spre exemplu, sectorul comercial 

achiziționează materialele și medicamentele după reguli proprii, fără a fi obligat să 

respecte legislația în domeniul achizițiilor publice, pe când sectorul public este 

supus unor proceduri obligatorii, în conformitate cu legislația achizițiilor publice, 

iar depunerea contestațiilor, de către oricine, inclusiv de către concurenți, este unul 

din motivele blocării multora din aceste achiziții și întârzierii lor.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-14-23663708-0-ordonanta-anticipate.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-14-23663708-0-ordonanta-anticipate.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-02-14-23663708-0-ordonanta-anticipate.pdf
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Ca atare, în situații de finanțare similară sau chiar de subfinanțare a spitalelor 

publice, există riscul unui fenomen de migrație a medicilor și a pacienților dinspre 

spitale publice înspre spitalele private”, se mai arată într-un comunicat de presă. 

 

O altă critică majoră este că prin OUG 25/2020 se liberalizează sistemul medical 

de urgență fiind deschisă finanțarea publică pentru tratamentul cazurilor de urgențe 

critice de către sistemul privat: „suntem în prezența unei schimbări majore de 

paradigmă, care nu se poate realiza fără o dezbatere extrem de largă cu toate 

segmentele interesate ale societății. În context, Avocatul Poporului apreciază că, în 

condițiile unei finanțări unice, provenind de la bugetul de stat sau bugetul 

asigurărilor sociale, scindată la un număr nedefinit de unități sanitare de urgență, 

rezultatul va fi închiderea unităților sanitare publice de urgență, cu consecința 

încălcării principiului solidarității, a dreptului la ocrotirea sănătății în unitățile 

sanitare de stat. Drept urmare, statul, prin autoritățile sale, devine culpabil pentru 

nerespectarea obligației constituționale de asigurare a dreptului la asistență 

medicală în unitățile de stat”. 

Avocatul Poporului mai observă, între altele, faptul că inițiatorul ordonanței a omis 

să solicite și să obțină avizul conform al Comisiei interministeriale pentru suport 

tehnic, organismul de la care era obligat de lege să îl ceară, întrucât O.U.G. 

25/2020 are ca obiect de reglementare inclusiv asistența medicală de urgență. 

Acest fapt atrage neconstituționalitatea întregului act normativ. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Conferința anuală de Taxe PwC România: 15 ani de cotă unică, 15 de ani de 

schimbări. Va fi 2020 anul digitalizării ANAF? Principalele declarații 

Cum va arăta fiscalitatea în anul 2020? Va fi 2020 anul digitalizării ANAF? De la 

aceste întrebări a pornit dezbaterea în cadrul celei de-a 16-a ediții a Conferinței 

anuale de Taxe PwC România, organizată miercuri, la București. Anul 2020 

marchează 15 ani de la introducerea cotei unice de impozitare, considerată un 

brand de țară în atragerea investițiilor și un reper într-un climat legislativ instabil. 
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În acești 15 ani fiscalitatea a trecut prin foarte multe modificări. În 2020, 

digitalizarea administrației fiscale a devenit prioritară. Ionuț Simion, Country 

Managing Partner, Daniel Anghel, Liderul serviciilor fiscale și juridice, Ruxandra 

Târlescu, Partener, Ionuț Sas, Partener, Dan Dascălu, Partener D&B David și 

Baias, alături de Mirela Călugăreanu, președinte ANAF, Doru Petre Dudaș, 

Director General Ministerul Finanțelor Publice și Geti Toma, Director Ministerul 

Finanțelor au discutat în prima parte a conferinței, în prezența a peste 400 de 

participanți, despre marile provocări ale anului 2020 și necesitatea reformei 

ANAF. 

 

Urmărește înregistrarea transmisiunii live 

 

Principalele declarații: 

Ionuț Simion, Country Managing Partner PwC România 

 Raportul DESI spune că România este pe ultimul loc în ceea ce privește 

digitalizarea serviciilor publice. Pe de altă parte, România se află pe 

penultimul din punct de vedere al veniturilor în bugetul statului în UE. 

România nu a înregistrat progresele pe care ni le doream acum câțiva ani. 

 Țări din jurul nostru, cum ar fi Polonia a implementat SAF-T cu fonduri UE, 

Lituania sau Estonia sunt campioane ale digitalizării. Una dintre problemele 

României este și lipsa de continuitate care întârzie implementarea unor 

proiecte. 

Mirela Călugăreanu, președinte ANAF 

 Este evidentă nevoia de digitalizare și asta este calea pe care trebuie să 

mergem. Avem 14 proiecte la nivelul ANAF, unele pe termen lung, altele pe 

termen scurt. Anul acesta vom implementa patru: poprirea electronică și 

interconectarea caselor de marcat. 

 Digitalizarea ne va ajuta la îmbunătățirea colectării, dar și a serviciilor 

pentru contribuabili. Pachetul de digitalizare l-am gândit ca fiind inima 

reformei ANAF și în contextul altor măsuri de reorganizare ANAF. 
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 Este nevoie și de o nouă filozofie a controlului fiscal pentru a crește 

veniturile la bugetul de stat, iar calea este conformarea voluntară. Direcția 

Antifraudă va fi reorganizată, astfel încât controalele să nu mai dureze atât 

de mult. 

 Până la sfârșitul lunii martie va fi introdus un nou sistem de rambursare a 

TVA. 

 SAF-T va deveni operațional din ianuarie 2021, într-o primă etapă pentru 

marii contribuabili, după care va fi extins. 

Doru Petre Dudaș, Director General MFP 

 Evoluția societății este mult mai lentă decât evoluția tehnologică și mi-am 

pus o întrebare extrem de abruptă: Peste 10 ani vom mai avea nevoie de 

ANAF? Peste 10 ani nu mai avem nevoie de ANAF-ul de astăzi. Este nevoie 

de o transformare profundă în direcția tehnologizării în direcția eficienței 

proceselor. 

Daniel Anghel, Liderul serviciilor fiscal și juridice PwC România 

 România are nevoie de o schimbare pozitivă majoră care să dea un impuls 

mediului economic. În practică, vor fi necesare măsuri de corecție fie în 

zona veniturilor, fie a cheltuielilor bugetare, fie în ambele zone. 

 Răspunsul la creșterea gradului de colectare este digitalizarea. 

 Spre exemplu în Ungaria, deja au ajuns să încarce în sistem toate facturile pe 

care le emit companiile, astfel încât începând din acest an vor emite 

deconturile de TVA în numele și pe seama companiilor. 

Implicațiile directivelor europene recent preluate în legislația națională privind 

tranzacțiile transfrontaliere și pachetul de Remedii rapide în materia TVA și 

impozitarea economiei digitale au fost temele principale ale celei de-a doua părți a 

conferinței, prezentate de Andreea Mitiriță, Partener PwC România, Diana 

Coroabă, Partener PwC România, Georgiana Iancu, Director PwC România și 

Ionuț Sas, Partener Pwc România.  
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În ultima sesiune, au fost abordate cele mai recente tendințe observate în cadrul 

inspecțiilor fiscal de către Dan Dascălu, Partener D&B David și Baias, Inge 

Abdulcair, Director PwC România, Irina Nistor, Director PwC România, Daniela 

Dinu, Director PwC România, Monica Vârza, Director PwC România și Mihail 

Boian, Partener D&B David și Baias. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Florin Cîţu zice că a primit VERDE de la Comisia Europeană: 'Nu să 

apăsăm pe pedală dintr-odată să aruncăm, să dăm cu economia de gard' 

Ministrul interimar al Finanțelor, Florin Cîțu, a declarat, miercuri seara, că 

executivul comunitar va accepta traiectoria graduală de reducere a deficitului, 

propusă de România. Acesta a precizat că, potrivit strategiei bugetare, deficitul va 

reveni sub 3% în 2022, anunță MEDIAFAX. 

Din discuţiile purtate cu Comisia Europeană, executivul comunitar va accepta 

traiectoria graduală de reducere a deficitului bugetar propusă de România în 

strategia fiscal-bugetară 2020-2022, a declarat, miercuri seară, Florin 

Cîţu, ministrul interimar al Finanţelor. 

New York Mayor Bill de Blasio Endorses Sanders' Presidency 

„Procedura presupune ca România să prezinte o serie de măsuri de corectare a 

deficitului sub 3%. Va fi o decizie luată în martie, iar până în septembrie trebuie să 

prezentăm aceste măsuri. În strategia fiscal-bugetară am arătat că România aduce 

deficitul bugetar pe ESA sub 3% în 2022. Acesta este obiectivul meu de a 

convinge Comisia Europeană că mai repede de atât nu se poate fără un cost major 

pentru economie. Din semnalele pe care le am, din discuţiile pe care le am cu 

Comisia Europeană, Comisia Europeană va accepta această traiectorie a noastră, 

gradual, de reducere a deficitului. Ceea ce înseamnă, de fapt, o reducere a 

stimulului fiscal din economie, gradual. Nu să apăsăm pe pedală dintr-odată să 

aruncăm, să dăm cu economia de gard", a spus Florin Cîţu, la Realitatea Plus. 

Ministrul a precizat că Guvernul va apăsa uşor pe pedala de frână în următorii doi 

ani şi că este de părere că are toate argumentele necesare pentru a convinge 

Comisia Europeană să accepte acest calendar de reducere graduală a deficitului. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/comisia-europeana_2302.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/ministru_591.html
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„Faptul că am venit din primul moment şi am prezentat transparent situaţia, era a 

doua sau a treia zi de mandat, au văzut care e situaţia reală. Vom găsi soluţiile să 

reducem deficitul în perioada următoare. Sunt soluţiile noastre pe care ei le vor 

accepta în viitor şi veţi vedea după aceea că şi Consiliul Fiscal îşi va schimba 

opinia. Eu cred că în următoarea perioadă, deficitele estimate şi de Comisia 

Europeană şi de Consiliul Fiscal se vor apropia mai mult ca cifră de ceea ce 

estimăm noi faţă de ceea ce estimează ei în acest moment", a afirmat Florin Cîţu. 

În opinia sa asupra Legii Bugetului pe 2020, Consiliul Fiscal estimează un deficit 

bugetar de 4,6-4,8% din PIB pentru acest an, peste deficitul de 3,6% estimat în 

buget. 

Ministrul interimar al Finanţelor a mai anunţat că are patru proiecte de 

informatizare a ANAF care vor fi duse la capăt în acest an. 

„În următoarele două săptămâni vom aproba şi hotărârea de guvern pentru 

reorganizarea ANAF şi vom avea un ANAF mai transparent, profesionist şi corect. 

Această reformă a fost văzută şi de alţi experţi externi şi este direcţia corectă 

pentru o instituţie fiscală modernă. (…) Am patru proiecte de informatizare pentru 

ANAF pe care le voi duce la capăt în acest an. ANAF va deveni în 2020 un alt 

ANAF. Va fi informatizat, se vor lega casele de marcat la sistemul ANAF", a mai 

spus Cîţu. 

 (Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Părinții cer ca manualele elevilor să cuprindă și auxiliarele/ Iulian 

Cristache: ”Părinții plătesc cel putin 50 de milioane de euro, anual, pe aceste 

caiete de lucru” 

Părinții de la Federația Națională a Asociațiilor de Părinți spun că au căzut de 

acord de principiu cu Ministerul Educației ca manualele să cuprindă și auxiliarele, 

iar părinții să nu mai scoată bani din buzunar. Măsura urmează să fie pusă în 

practică cel mai devreme pentru elevii care încep școala în toamnă. 
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”În urma întâlnirilor pe care le-a avut în mod constant cu Ministerul Educației și 

Cercetării, am solicitat în ultimii trei ani ca auxiliarele să facă parte dintr-un pachet 

/ portofoliu educational, adică să fie cuprinse ca anexa la manualul școlar. Părinții 

plătesc cel putin 50 de milioane de euro, anual, pe aceste caiete de lucru. Ieri, la 

comisia de audiere de la Parlament, doamna ministru Monica Cristina Anisie a 

promis, în ședința publică, că va lua în calcul acest demers. Deci, părinții nu vor 

mai plăti auxiliarele”, a spus Iulia Cristache, președintele Federației Naționale a 

Asociațiilor de Părinți. 

 

Monica Anisie, ministrul propus pentru Educație, a declarat marți la Parlament că a 

constituit grupuri de lucru formate din experți care să alcătuiască un pachet 

educațional pentru elevi. 

”Am constituit grupuri de lucru la care participă specialiști în domeniu, grupuri de 

lucru care să elaboreze planurile cadru, dar înainte de toate să realizeze un profil al 

absolventului, ce ne dorim de la un absolvent, planurile cadru, programele, dar și 

așa cum cere Federațiai Națională a Asociațiilor de Părinți un pachet educațional 

pentru copii, care să conțină manualul, ghidul profesorului și caietul de lucru. Mi 

se pare corect să aibă la dispoziție atât profesorul ghidul profesorului, cât și elevul 

caietul și manualul”, a spus Anisie. 

 

În prezent, elevii primesc manualele gratuit, dar ei trebuie să lucreze și după alte 

auxiliare aprobate de Ministerul Educației, auxiliare impuse de școală și profesori. 

(Sursa: hotnews.ro) 

Experții în educație lansează ghidul pentru şedinţele cu părinţii 

Ședințele cu părinții în care dascălii numără absențele și împart elevii în două 

categorii, buni sau slabi, ar putea deveni în scurt timp de domeniul trecutului. O 

echipă de experți în educație a pus la punct un ghid prin care profesorii să 

gestioneze mai bine întâlnirile cu părinții. 

Ideea unui ghid care să faciliteze interacțiunile dintre părinți și profesori a venit din 

nemulțumirile exprimate de ambele tabere. 
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Ședințele cu părinții sunt guvernate în acest moment de aceleași reguli vechi de 

zeci de ani. Se discută situația elevilor de față cu toată lumea, iar copiii sunt 

împărțiți în buni și răi. Nu de puține ori apar conflicte între profesori și părinți. 

Experții în educație propun o revoluție a ședințelor cu părinții. Așa că au pus la 

punct un ghid în care au implementat elemente de psihologie a adultului. 

Nimic nu este lăsat la voia întâmplării, de la așezarea în bănci și discurs, la jocurile 

de rol și soluțiile concrete de răspuns la problemele existente în cadrul ședințelor. 

Toate aceste elementele le vor fi la îndemână, de acum înainte, profesorilor care 

vor să își schimbe metoda de interacțiune cu părinții. 

Unii dintre profesorii școlilor din Capitală au participat deja la cursuri de formare 

pentru a gestiona mai bine ședințele cu părinții. 

Ghidul va fi distribuit în toate școlile din țară prin intermediul Ministerului 

Educației. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Analfabetismul funcțional la clasa a II-a este de peste 40%. Rezultatele 

Evaluării Naționale 2019 despre care nicio autoritate nu vorbește 

Mai puțin de jumătate dintre elevi știu la finalul clasei a II-a, după 3 ani de școală, 

să scrie un text pornind de la câteva întrebări și sub 60% redactează acel text 

scriind corect cuvintele, propozițiile și semnele de punctuație. Acestea sunt 

rezultatele obținute de elevi la Evaluarea Națională la clasa a II-a 2019 și confirmă 

procentul de analfabetism funcțional de peste 40 arătat de testele PISA 2018. 

Situația este “gravă”, avertizează departamentul Ministerului Educației care a 

publicat încă de pe 10 februarie raportul Evaluărilor Naționale de la clasele a II-a, a 

IV-a și a VI-a 2019, dar în acest răstimp Ministerul Educației nu a revenit nici 

măcar cu un comunicat pentru a explica rezultatele testării pe care o organizează 

anual și care este un puternic predictor pentru performanțele școlare ale acestor 

copii.  

https://www.edupedu.ro/rezultate-pisa-2018-romania-obtine-cel-mai-slab-punctaj-din-ultimii-9-ani-cea-mai-mare-cadere-fiind-la-matematica-analfabetismul-functional-la-apogeu/
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La Scris, decalajul între rural-urban este de peste 17 puncte procentuale, doar la 

clasa a II-a.  

La Matematică, doar 75,06% dintre elevi reușesc să folosească corect numerele în 

calculele elementare la finalul clasei a II-a (după 3 ani de școală) și – dintre aceștia 

– mai puțin de 69% reușesc să facă adunări-scăderi și doar 65% pot să efectueze 

înmulțiri și împărțiri la finalul clasei a II-a, operații prevăzute de curriculum. 

Remarcăm, însă, că specialiștii Ministerului Educației nu menționează 

nicăieri în raportul de 100 de pagini câți elevi de clasa a II-a au participat la 

această testare în 2019, pentru a putea vedea dimensiunea reală a eșecului 

curriculumului sau a aplicării acestuia și pentru a putea calcula ce înseamnă, 

raportat la numărul integral de copii testați, acest 65% din 75,06% care nu știu 

înmulțirea și împărțirea la finalul clasei a II-a. 

 “Menționăm că, până la data elaborării prezentului raport, nu au fost 

încărcate toate rezultatele obținute de elevi în urma acestei evaluări” – spune 

în raport Centrul din subordinea Ministerului Educației, la aproape 1 an de la 

examinarea copiilor. 

 “Prezenta analiză statistică a rezultatelor obţinute de elevii care au participat 

la Evaluarea competențelor fundamentale la finalul clasei a II-a în anul 

școlar 2018-2019 (EN II-2019) are la bază rezultatele înregistrate în aplicația 

dedicată acestui tip de evaluare națională”, susțin autorii raportului. 

Amintim că elevii de clasa a II-a sunt testați, în fiecare an în luna mai, la Scris în 

limba și limba maternă, Citit în limba română și în limba maternă, Matematică. 

Rezultatele individuale ale copiilor nu se trec în catalog, nu se fac publice și se 

comunică de învățători fiecărui părinte în parte. Învățătorii trebuie apoi să realizeze 

planuri individualizate de învățare pentru elevii la care identifică anumite 

probleme, iar Ministerul Educației verifică în acest mod dacă curriculumul școlar 

pe care l-a construit și-a atins rezultatele scontate sau trebuie modificat. 

Centrul Național de Evaluare și Examinare din subordinea Ministerului 

Educației a publicat pe 10 februarie 2020 rezultatele la nivel național ale 

Evaluării elevilor de clasa a II-a în 2019. 
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Rezultatele elevilor la Scris-Citit clasa a II-a 

La Scris, autorii raportului spun că “elevii întâmpină mai multe dificultăți să 

redacteze un text pe baza unor întrebări decât să scrie un bilet de mulțumire. 

Astfel, în jur de 60% dintre elevii evaluați reușesc să scrie corect textul cerut”. 

Raportul avertizează că “în ceea ce privește scrierea corectă a cuvintelor și a 

propozițiilor, precum și corectitudinea utilizării semnelor de punctuație, situația 

este mult mai gravă, deoarece mai puțin de 60% dintre elevi scriu corect 

biletul și mai puțin de 50% scriu corect textul pe bază de întrebări”. 

Iar decalajul între rural-urban este de peste 17 puncte procentuale. 

La testele de la Citire – Evaluarea la clasa a II-a 2019 – peste 86% dintre elevi 

au răspuns corect la cerințele care au vizat următoarele competențe: 

Tot la Citit, la nivel național, rezultatele testării din 2019 arată următoarele: 

 aproximativ 85% dintre elevii participanți reușesc să formuleze întrebări și 

răspunsuri pe baza textului citit; 

 în jur de 84% dintre elevii evaluați pot să redea prin cuvinte proprii, cu 

sprijin, un fragment dintr-un text citit; 

 peste 90% dintre elevi formulează răspunsuri la întrebări, în legătură cu un 

scurt text citit. 

“Ținând cont de faptul că aceste activități au vizat o singură competență generală, 

cea de receptare a unei varietăți de mesaje scrise, în contexte de comunicare 

cunoscute, putem trage concluzia că 86,32% dintre elevii participanți la EN II-

2019 au formată și dezvoltată această competență”, concluzionează specialiștii 

Centrului Național de Evaluare și Examinare. 

Decalajul rural-urban se menține și la înțelegerea textului scris de către copiii 

de clasa a II-a: 

Așa cum arată tabelul de mai sus, “79,62% dintre elevii care studiază în mediul 

rural reușesc să înțeleagă un text scris, în timp ce 91,02% dintre elevii care învață 

în școli din mediul urban au această competență dezvoltată”, la finalul clasei a II-a. 
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Performanțele la Matematică ale elevilor de clasa a II-a 

La Matematică, doar 75,06% dintre elevi reușesc să folosească corect numerele în 

calculele elementare la finalul clasei a II-a (după 3 ani de școală) și mai puțin de 

69% dintre cei 75,06% reușesc să facă adunări și scăderi, mintal sau în scris. La 

înmulțiri/împărțiri: 65% știu la finalul clasei a II-a să efectueze operațiile prevăzute 

de curriculum. 

Rezultatele medii la nivel național la Evaluarea Națională la Matematică a elevilor 

de clasa a II-a 2019: 

 75,06% dintre elevi reușesc să folosească corect numerele în calculele 

elementare; în timp ce 92% dintre aceștia compară corect numerele 

date, 68% dintre aceștia reușesc să efectueze adunări și scăderi, mintal 

sau în scris, recurgând la numărare și/sau grupare ori de câte ori este 

necesar, iar 65% efectuează înmulțiri și împărțiri în concentrul 0-1000 

prin adunări, scăderi repetate; 

 90,04% dintre elevi recunosc și denumesc figurile geometrice date, prin 

evidențierea unor caracteristici simple, specifice formelor geometrice plane 

și corpurilor geometrice identificate în diferite contexte; 

• 81,25% dintre elevii evaluați știu să calculeze o perioadă de timp necesară 

desfășurării unei activități, prin utilizarea unor unități de măsură pentru 

determinarea și ordonarea duratelor unor evenimente variate. 

Decalajul rural-urban la Matematică clasa a II-a: 

Autorii studiului spun că au comparat rezultatele evaluării naționale la clasa a II-a 

din 2019 cu evaluările din 2015 până în 2018 și concluzionează că “procentele 

medii înregistrate în urma desfășurării EN II-2019 se situează în rândul 

procentajelor medii obținute la ultimele evaluări naționale la finalul clasei a 

II-a”. 

Evaluarea de la finalul clasei a II-a îi dă profesorului posibilitatea să remedieze din 

timp problemele identificate; “evaluarea are un caracter reglator, rezultatele 

înregistrate fiind valorificate, în primul rând, în vederea elaborării planurilor 

individualizate de învățare”, spun specialiștii. 
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Centrul Național de Evaluare și Examinare precizează că “testele administrate în 

cadrul EN II – 2019 au fost elaborate în conformitate cu programele școlare în 

vigoare” și “au avut un nivel mediu de dificultate”. 

 Amintim că ministrul Monica Anisie a vorbit din prima zi de preluare a 

mandatului de reducerea birocrației și digitalizarea acestor evaluări. La 

trei luni de la preluarea mandatului și cu trei luni înainte ca elevii să susțină 

din nou testările, ministrul nu a anunțat nicio modificare concretă aplicată 

procedurilor. 

Precizăm că aceste evaluări intermediare s-au dovedit un predictor puternic 

al parcursului educațional al copiilor: testările internaționale PISA 

2018 și rezultatele de la Evaluarea Națională 2019 au confirmat întocmai procentul 

elevilor care la clasa a II-a nu avuseseră cunoștințele de bază prevăzute de 

curriculum. 

Și deși atât legea educației, cât și confirmările de la examenele din ultimii ani spun 

că CNEE trebuie să vină cu propuneri de îmbunătățire a rezultatelor, instituția 

spune următoarele – la capitolul “Măsuri educaționale în vederea ameliorării 

rezultatelor învățării în urma desfășurării EN II-2019: 

 “Centrul Național de Evaluare și Examinare (CNEE) trebuie să întocmească 

raportul final al EN II, care să cuprindă concluziile privind EN II, rezultate 

din rapoartele inspectoratelor şcolare, propuneri de modificare a 

metodologiei şi a procedurilor, precum şi măsuri educaționale în vederea 

ameliorării rezultatelor învăţării. Doar că, în acest moment [la aproape 1 

an de la aplicarea testării – N.red.], acestea nu au fost înaintate către 

CNEE, astfel încât să conducă la stabilirea unor măsuri concrete de 

ameliorare. 

 În aceste condiții, CNEE se vede în situația de a prezenta procentajul bun 

înregistrat în urma administrării testelor elaborate pentru EN II-2019, ceea 

ce arată că, la finalul clasei a II-a, majoritatea elevilor au formate și 

dezvoltate competențele evaluate, în parte datorită implicării cadrelor 

didactice interesate în desfășurarea unui proces instructiv-educativ de 

calitate, în parte datorită implicării și susținerii din partea părinților.  

https://www.edupedu.ro/socant-asa-califica-mircea-miclea-rezultatele-testelor-pisa-am-stiut-de-acum-7-ani-ca-asa-vor-fi-uitandu-ne-la-performanta-elevilor-de-clasa-a-ii-a-de-la-acel-moment/
https://www.edupedu.ro/socant-asa-califica-mircea-miclea-rezultatele-testelor-pisa-am-stiut-de-acum-7-ani-ca-asa-vor-fi-uitandu-ne-la-performanta-elevilor-de-clasa-a-ii-a-de-la-acel-moment/
https://www.edupedu.ro/mircea-miclea-catre-minister-dupa-rata-de-esec-de-la-evaluarea-nationala-aratati-ne-planurile-individualizate-de-invatare-aplicati-le-in-after-school-si-evaluati-profesorii-dupa-ce-au-facut-cu-cop/
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De altfel, din concluziile prezentului raport național se desprinde ideea 

conform căreia cohorta de elevi participanți la EN II-2019 se încadrează în 

procentajele medii obținute în urma desfășurării EN II-2015, EN II-2016, 

EN II-2017 și EN II-2018. 

 Cu toate acestea, trebuie să atragem atenția asupra diferențelor înregistrate 

între mediul rural și cel urban, care ar trebui să reprezinte o prioritate, și 

care ar putea fi îmbunătățit prin implicarea factorilor decizionali cu 

atribuții în domeniu“. 

Remarcăm, în aceeași măsură, că Centrul Național de Evaluare și Examinare 

face un efort de a analiza datele statistice pe care până acum le publicau sec, 

fără nicio interpretare.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 România devine hub de electrocasnice. Investiţii de 200 mil. euro merg către 

patru fabrici ce vor angaja 2.000 de oameni. Piaţa locală atrage astfel 

investiţii cu o valoare adăugată mai mare pentru economie după ce primele 

decenii de capitalism au fost dedicate producţiei de textile în lohn 

Producţia locală de electrocasnice a atras în ultimii doi ani patru investiţii 

importante - două de tip greenfield, o preluare a unei fabrici deja existente şi o 

reconversie parţială - cu o valoare cumulată de circa 200 mil. euro, ce ar urma să 

angajeze 2.000 de oameni în momentul în care toate vor fi gata. 

Este vorba de a doua fabrică a Arctic în România (singura deja inaugurată dintre 

cele patru), o investiţie a gigantului chinez Haier în producţia de frigidere, o nouă 

unitate de producţie de aspiratoare a nemţilor de la Kärcher şi o fabrică preluată 

recent de italienii de la De’Longhi. 

Acestea se adăugă celor şase fabrici de produse finite şi una de componente deja 

existente, astfel că după finalizarea noilor investiţii numărul total al unităţilor de 

producţie va urca la 11. 
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În ceea ce priveşte noile pariuri investiţionale se remarcă două aspecte. Primul este 

faptul că pentru trei din patru investitori este vorba de o a doua unitate de producţie 

locală. Totodată, trei din patru fabrici vor primi sau au primit susţinere de la stat. 

Mai exact, din totalul de aproape 200 mil. euro alocaţi pentru investiţii, o treime 

reprezintă ajutor de la stat. 

La polul opus, piaţa locală a pierdut o investiţie masivă în domeniu după ce nemţii 

de la Bosch au renunţat să mai construiască o fabrică de maşini de spălat pe care 

pariau peste 100 mil. euro şi pentru care ceruseră ajutor de stat ce le-a fost refuzat. 

Motivele pentru care unii jucători aleg piaţa locală sunt variate. Un motiv este 

faptul că salariul este încă sub media din Vest şi chiar sub nivelul din regiune. 

Experienţa anterioară cu o altă fabrică locală este un atu. Ajută şi poziţia 

geografică a României şi faptul că este o oază de linişte pe o hartă geopolitică a 

lumii în schimbare. 

Astfel, piaţa locală atrage investiţii cu o valoare adăugată mai mare pentru 

economie, după ce primele decenii de capitalism au fost dedicate producţiei de 

textile în lohn. Acestea din urmă plătesc salariul minim pe economie, pe când 

producţia de electrocasnice ridică nivelul. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Casa Verde Fotovoltaice: Peste 26.000 de dosare de finanţare depuse, dar 

fonduri mai sunt doar pentru Bucureşti-Ilfov 

Peste 26.000 de dosare de finanţare au fost depuse, până în prezent, în Programul 

Casa Verde Fotovoltaice 2019, cele mai multe pentru Regiunea Nord-Est, iar 

singura regiune care mai dispune de fonduri este Bucureşti - Ilfov, pentru 700 de 

prosumatori, arată datele Administraţiei Fondului pentru Mediu (AFM), citate, 

miercuri, într-un comunicat de presă de către o firmă autorizată să execute lucrări 

de instalare în acest program. 

Potrivit sursei citate, în acest moment, în programul guvernamental au fost depuse 

26.300 de dosare la nivel naţional, cele mai multe pentru Regiunea Nord-Est, cu 

4.116 de cereri, pentru finanţări în valoare de 81,98 milioane de lei. 
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Pe de altă parte, numărul cel mai mic de dosare a fost înregistrat în Regiunea de 

Vest, respectiv 2.643 de cereri, în valoare de 52,2 milioane de lei. 

"Deşi fondurile pentru celelalte regiuni s-au epuizat, pentru zona Bucureşti-llfov se 

mai pot încă depune dosare. Pentru această regiune au fost înscrise în platforma 

AFM, până acum, 3.257 de dosare, în valoare totală de 80.000.000 de lei", 

precizează reprezentanţii companiei E-acumulatori.ro. 

În toamna anului trecut, în luna septembrie, AFM a suspendat înscrierile 

persoanelor fizice în acest program, în vederea efectuării unei analize a modului de 

funcţionare a acestui proces. Ulterior, programul a fost reluat în luna noiembrie. 

Programul Naţional "Casa Verde Fotovoltaice" prevede instalarea sistemelor de 

panouri fotovoltaice pentru producerea de energie electrică, în vederea acoperirii 

necesarului de consum şi livrării surplusului în reţeaua naţională. Programul AFM 

asigură o finanţare de până la 90% din valoarea totală a cheltuielilor eligibile, în 

limita sumei de 20.000 lei. Suma finanţată de către autoritate se scade de către 

instalatorul validat din valoarea totală a facturii, iar diferenţa se suportă de către 

beneficiarul final, din surse financiare proprii, potrivit Agerpres. 

Bugetul alocat acestui program este de 656 de milioane de lei, din care 536 de 

milioane de lei prin Programul Operaţional Regional (POR) şi 120 de milioane de 

lei, de la AFM, prin care aproape 27.000 de cetăţeni pot deveni prosumatori. 

Dosarele de finanţare pentru noul program se depun exclusiv electronic. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor COTAR: Se pregăteşte 

coplata la RCA. Păgubiţii vor plăti reparaţiile 

Proiectul de modificare a Legii 132/2017 afectează interesele transportatorilor 

deoarece promovează un sistem de coplată în care asigurătorul să plătească o parte 

din despăgubire, iar diferenţa să fie suportată de persoanele prejudiciate, se 

menţionează într-un comunicat transmis ieri de Confederaţia Operatorilor şi 

Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR).  

„Propunerile din acest proiect încalcă dispoziţiile Constituţiei României, ale 

Tratatului de Funcţionare a Uniunii Europene şi sunt în contradicţie cu dispoziţiile 

Legii Concurenţei“, atrag atenţia reprezentanţii COTAR. 

https://www.agerpres.ro/
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Aceştia susţin că dacă proiectul de lege ar fi adoptat în forma propusă de iniţiatori, 

transportatorii vor fi nevoiţi să aloce sume importante de bani pentru a acoperi 

diferenţele dintre costurile de reparaţie/închiriere şi despăgubirile subevaluate care 

vor fi plătite de societăţile de asigurări, pe baza propriilor calcule. 

”Astfel se va ajunge la un sistem de co-plată în care asiguratorul să plătească o 

parte din despăgubire, iar diferenţa să fie suportată de persoanele prejudiciate, ceea 

ce este contrar principiului repărării integrale a prejudiciului", consideră 

reprezentanţii transportatorilor. 

În opinia acestora, noul proiect de lege ”va încuraja service-urile să folosească în 

procesul de reparaţie piese fabricate în China şi din dezmebrări, fără acordarea 

garanţiei legale (12-24 luni), va creşte numărul cazurilor de muncă la negru, 

repararea autovehiculelor în service-uri neautorizate, evaziunea fiscală, reparaţii 

neconforme, care afectează în mod grav siguranţa circulaţiei pe drumurile publice 

şi pun în pericol viaţa şi integritatea corporală a tuturor participanţilor la trafic". 

Ca urmare, Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor solicită iniţiatorilor să 

retragă proiectul, iar departamentelor cu rol de avizare să nu dea avize favorabile 

acestuia, întrucât ”încalcă prevederile Constituţiei României, cât şi Legea 

Concurenţei şi Normele Europene". 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Secția de judecători CSM reacționează la declarațiile lui Predoiu privind 

banii pentru drepturile magistraților 

Secția de judecători a Consiliului Superior al Magistraturii reacționează la 

declarațiile ministrului propus Cătălin Predoiu, care a spus că Ministerul Justiției 

trebuie să plătească magistraților aproximativ 390 de milioane de euro. „Atacul 

este lipsit de orice substanță”, spun judecătorii. 

Potrivit unui comunicat transmis de secția de judecători a CSM, „în ultima 

perioadă de timp asistăm la o adevărată campanie concertată derulată împotriva 

corpului profesional al judecătorilor de către celelalte două puteri, legislativă şi 

executivă, cu referire la veniturile acestora, respectiv pensii, salarii şi alte drepturi 

bănești”. 
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Potrivit acestora, veniturile judecătorilor decurg din lege şi reprezintă reflectarea 

rolului pe care îl îndeplinesc prin raportarea la îndatoririle şi restricțiile impuse de-

a lungul întregii cariere, cât şi la importanța activității desfășurate pentru echilibrul 

puterilor în stat şi respectarea drepturilor şi libertăților tuturor cetățenilor. 

Astfel, judecătorii afirmă că sumele de bani reprezentând restanțe salariale 

cuvenite judecătorilor sunt „consecința directă a sancționării prin hotărâri 

judecătorești definitive a încălcărilor repetate ale legislației în domeniul salarizării 

de către Ministrul Justiţiei - în calitate de ordonator principal de credite - şi a 

eșalonărilor pe perioade foarte mari de timp a plății acestora”. 

„În condițiile în care problemele grave de personal şi de infrastructură cu care se 

confruntă instanțele de la toate gradele de jurisdicție din țară sunt constant ignorate 

de către cei care au atât obligația, cât şi mijloacele de a le rezolva, considerăm că 

atacul la adresa judecătorilor este lipsit de orice substanță şi are ca unic scop 

antagonizarea societății faţă de aceştia. Acest lucru reprezintă un adevărat atentat la 

independența justiției. În aceste circumstanțe, Secția reține că declarațiile 

ministrului Justiției din data de 18 februarie 2020, formulate cu ocazia audierilor 

derulate în cadrul comisiilor reunite de specialitate ale Parlamentului, sunt 

nejustificate și regretabile”, se arată în comunicatul citat. 

Secția pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii solicită atât 

Ministrului Justiției, cât și celorlalte două puteri legislativă şi executivă, „prudență 

și reținere în discursul public” atunci când vorbesc despre corpului profesional al 

judecătorilor și să găsească soluții pentru rezolvarea problemelor care afectează 

sistemul de justiție şi, în mod direct, pe toți justițiabilii. 

Cătălin Predoiu a declarat, marți, la audierea în comisiile juridice reunite ale 

Parlamentului, că Ministerul Justiției trebuie să plătească magistraților aproximativ 

390 de milioane euro, pentru drepturile salariale ale magistraților care și-au 

recuperat în instanță sporurile. 

Suma trebuie achitată în perioada 2020 – 2024. 

Potrivit lui Predoiu, Ministerul Justiției ar fi cheltuit în anii trecuți peste 250 de 

milioane de euro pentru astfel de decizii. 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 februarie 2020 28 

 

Cătălin Predoiu a primit aviz negativ în comisiile juridice reunite ale 

Parlamentului, după o audiere care a durat peste două ore. Au fost 37 de voturi 

„împotrivă”, 26 de voturi „pentru” și 10 abțineri. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Undă verde pentru construirea a două noi închisori în România 

Un pas înainte spre construirea a două închisori noi în România. Președintele Klaus 

Iohannis a semnat un decret care dă undă verde Parlamentului să aprobe un acord 

de împrumut cu Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei. E vorba de 177 de 

milioane de euro, împrumut pe care statul român l-a contractat anul trecut. 

Cele două închisori vor crea 1.900 de noi locuri pentru deţinuţi, locuri care să 

respecte standardele europene. Proiectul prevede construirea unui penitenciar 

având 1.000 de locuri de detenţie, în localitatea Berceni, judeţul 

Prahova și construirea unui penitenciar având 900 locuri de detenţie în localitatea 

Unguriu, judeţul Buzău. 

Sunt prevăzute de asemenea construirea unui centru de pregătire a personalului din 

penitenciare în localitatea Pantelimon, judeţul Ilfov, şi construirea unui centru 

pentru recuperarea capacităţii de muncă a ofiţerilor din penitenciare în localitatea 

Rodbav, judeţul Braşov. 

Proiectul va fi implementat în șase ani, iar data limită de tragere a sumelor 

împrumutului este 31 mai 2025. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 UE cofinanţează repatrierea europenilor de la bordul vasului de croazieră 

Diamond Princess, pe care se află și români 

Uniunea Europeană a dispus cofinanţarea repatrierii cetăţenilor statelor membre 

aflaţi la bordul vasului de croazieră Diamond Princess, plasat în carantină în 

Japonia din cauza coronavirusului Covid-19. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/statul-imprumuta-177-de-milioane-de-euro-pentru-construirea-a-doua-penitenciare-si-a-unor-centre-destinate-personalului-anp-1226983
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/statul-imprumuta-177-de-milioane-de-euro-pentru-construirea-a-doua-penitenciare-si-a-unor-centre-destinate-personalului-anp-1226983
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Pe vas se aflau și 17 români, 15 membri ai echipajului și doi pasageri. Doi dintre 

cetățenii români au fost diagnosticați cu coronavirus și au fost duși la un spital din 

Japonia. Starea lor este bună, potrivit MAE. 

„Uniunea Europeană cofinanţează repatrierea cetăţenilor UE aflaţi la bordul 

vasului de crozieră Diamond Princess, ancorat în portul japonez Yokohama, prin 

intermediul zborurilor efectuate de Italia în cadrul Mecanismului UE de Protecţie 

Civilă”, a anunţat Comisia Europeană, potrivit Mediafax. 

Prima aeronavă italiană a decolat deja spre Japonia, iar a doua va pleca în seara 

aceasta. Echipa medicală italiană va evalua pasagerii, iar cei care nu au virusul 

Covid-19 şi nu prezintă niciun simptom de îmbolnăvire vor fi preluaţi. După 

sosirea în Europa, pasagerii vor începe o nouă perioadă de carantină, organizată şi 

monitorizată de fiecare stat membru. 

Nava Diamond Princess, a companiei Carnival, a fost plasată în carantină în 

Yokohama din 3 februarie. La bord erau iniţial 3.700 de persoane, dintre care 

câteva sute au fost depistate ca având coronavirusul Covid-19. Persoanele infectate 

sunt spitalizate în Japonia. Statele Unite au evacuat deja cetăţenii americani care nu 

erau infectaţi şi care au acceptat să părăsească nava. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Bogdan Aurescu - vizită de lucru în Germania; va discuta, la Berlin, cu 

omologul său 

Ministrul interimar al Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, efectuează o vizită de 

lucru în Germania, ocazie cu care joi, la Berlin, va avea consultări politice cu 

ministrul federal german al Afacerilor Externe, Heiko Maas, şi cu şeful 

Administraţiei Prezidenţiale Federale, Stephan Steinlein. 

 

Vizita are loc la invitaţia omologului german şi se desfăşoară, în mod simbolic, în 

ziua aniversării celor 140 de ani de relaţii diplomatice între România şi Germania, 

precizează Ministerul Afacerilor Externe. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/mae-despre-cel-de-al-doilea-roman-cu-coronavirus-nu-manifesta-simptome-1262453
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"Vizita se înscrie în demersurile de intensificare a cooperării bilaterale, inclusiv în 

contextul deţinerii, de către Germania, a preşedinţiei Consiliului UE, în a doua 

jumătate a anului 2020, şi are ca obiective reconfirmarea caracterului privilegiat, 

de natură strategică, al relaţiei bilaterale, impulsionarea cooperării în domenii de 

interes comun, precum şi un schimb de opinii cu privire la evoluţiile regionale, 

europene şi internaţionale de interes pentru ambele state", precizează sursa citată. 

 

Potrivit MAE, cooperarea bilaterală româno-germană este una dintre cele mai 

dezvoltate şi complexe relaţii ale României cu un stat membru UE, definită de un 

dialog politico-diplomatic intens, dinamica economică în continuă creştere şi 

contactele interumane speciale, puse în valoare şi de puntea reprezentată de 

minoritatea germană din România şi comunitatea românească din Germania. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Radu Ioanid, la un pas de a-și prelua mandatul de ambasador al României 

în Israel. A primit aviz favorabil de la comisiile parlamentare de politică 

externă 

Radu Ioanid a primit miercuri aviz favorabil din partea Comisiilor parlamentare 

reunite de politică externă pentru acreditarea sa în calitate de ambasador al 

României în Israel. 

 

La audiere, Radu Ioanid a prezentat câteva obiective pe care şi le-a propus, 

subliniind relaţia "absolut specială" dintre ţara noastră şi Israel. 

 

"În primul rând, trebuie să reconfirmăm caracterul special al relaţiilor bilaterale 

atât din punct de vedere al componentelor strategice, cât şi prin intensificarea 

dialogului politico-diplomatic care există, dar care poate fi întărit. Sunt elemente 

care să ne facă să credem că este posibilă organizarea unei vizite a preşedintelui 

Statului Israel în România, în acest an", a precizat Ioanid. 

 

Pe plan economic, a arătat acesta, este "absolută nevoie" de promovarea 

companiilor şi produselor româneşti pe piaţa israeliană. 
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"Este nevoie, totodată, de atragerea de noi investiţii israeliene în ţara noastră, în 

special în domeniul energiei, energii neconvenţionale, IT, comunicaţii Hi-Tech, 

infrastructură, industrie alimentară etc. Trebuie activată Comisia mixtă de 

cooperare economică şi tehnică şi, de asemenea, parteneriatul România-Israel în 

domeniul noilor tehnologii şi inovaţii trebuie implementat. Există un potenţial 

extraordinar în dezvoltarea relaţiilor economice, tehnico-ştiinţifice între România 

şi Israel, există un dinamism în ambele societăţi şi există nişte punţi de legătură 

vechi şi extraordinar de puternice, care trebuie potenţate", a subliniat Ioanid. 

 

Un alt punct la care acesta s-a referit a fost combaterea discriminării şi 

antisemitismului, având cuvinte de apreciere la adresa clasei politice româneşti. 

 

"Aici nu pot decât să fiu elogios la adresa dumneavoastră şi, în general, la adresa 

clasei politice româneşti care, în contrast cu ceea ce se întâmplă şi în unele ţări din 

Europa de Est şi în ţări din Europa de Vest, dă dovadă de înţelepciune şi un mesaj 

unitar şi coerent din acest punct de vedere, care trebuie menţionat şi apreciat", a 

spus Radu Ioanid. 

 

Cât priveşte posibilitatea relansării rolului României în procesul de pace din 

Orientul Mijlociu, Radu Ioanid a afirmat că "politica înţeleaptă şi modul în care 

Ministerul de Externe prioritizează şi a jalonat viitorul acestei ecuaţii complicate 

ne dau posibilitatea să fim moderat-optimişti". 

 

"România are o relaţie extraordinar de bună cu Statul Israel, cum puţine ţări 

europene au, din motive istorice, strategice, multi-sectoriale. Pe de altă parte, 

România are o relaţie foarte bună, din motive istorice, cu o serie largă de state din 

zonă. Între acestea există state care îşi reconfigurează poziţia faţă de Israel. În al 

treilea rând, nu cred că sunt multe ţări în Europa, în care populaţia ţării respective, 

şi mă refer la România, este larg majoritară pro-NATO şi pro-UE. Combinaţia 

acestor vectori cred că ne dă posibilitatea să fim moderat-optimişti. Cred că o 

poziţie echilibrată şi de poziţionare corectă nu va aduce decât avantaje României. 

În momentul de faţă, nu vă pot spune mai mult, pentru că se mişcă foarte multe 

falii sub picioarele noastre şi atunci e bine să fim puţin prudenţi", a precizat Radu 

Ioanid. 
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Totodată, Ioanid a mulţumit Parlamentului României pentru modul în care a fost 

soluţionată "aşa-numita problemă sensibilă" - Muzeul Naţional de Istorie a Evreilor 

şi al Holocaustului din România. 

 

"Problema sensibilă se numeşte Muzeul Naţional de Istorie a Evreilor şi al 

Holocaustului din România. Este o fostă problemă sensibilă şi trebuie să 

mulţumesc Senatului şi în special Parlamentului României pentru modul 

extraordinar în care a acţionat în votul care a stabilizat acest proiect de ţară, care a 

avut nişte dificultăţi", a susţinut el. 

 

Radu Ioanid s-a referit şi la comunitatea originară din România aflată în Israel, 

despre care a spus că "trebuie continuat proiectul de capacitare şi de mai bună 

înţelegere a acestei comunităţi, o comunitate importantă, nu neapărat unită, şi care 

trebuie cultivată cu înţelepciune şi cu echilibru". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Preşedintele Klaus Iohannis - la reuniunea extraordinară a Consiliului 

European 

Preşedintele Klaus Iohannis participă joi la reuniunea extraordinară a Consiliului 

European de la Bruxelles, în care se discută Cadrul Financiar Multianual al Uniunii 

Europene pentru perioada 2021 - 2027. 

 

Obiectivul reuniunii extraordinare este obţinerea unui acord între statele membre 

privind viitorul buget al Uniunii, pe baza propunerii prezentate pe 14 februarie de 

către preşedintele Consiliului European, Charles Michel. 

 

"În cadrul reuniunii, preşedintele Klaus Iohannis va sublinia disponibilitatea 

României de a contribui la avansarea negocierilor pentru ajungerea, cât mai curând 

posibil, la un acord cu privire la viitorul buget european", informează 

Administraţia Prezidenţială. 

 

Şeful statului va prezenta aspectele de interes prioritar pentru România în raport cu 

viitorul buget al Uniunii. 
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"Preşedintele Klaus Iohannis va reafirma susţinerea României pentru un buget 

ambiţios, preferabil la nivelul propus de Comisia Europeană, având în vedere că au 

fost adăugate noi obiective, mai ambiţioase. Totodată, preşedintele României va 

pleda în continuare pentru asigurarea unei finanţări corespunzătoare pentru Politica 

de Coeziune şi Politica Agricolă Comună, subliniind că ţara noastră trebuie să 

beneficieze de alocări substanţiale pentru aceste două politici, ca instrumente 

menite să reducă decalajele de dezvoltare între statele membre", precizează 

Preşedinţia. 

 

El va susţine şi importanţa asigurării unor condiţii de implementare flexibile şi 

simplificate, care să permită beneficiarilor un acces cât mai facil la fondurile 

europene. 

 

Pe 7 februarie, Klaus Iohannis s-a întâlnit cu preşedintele Consiliului European, 

Charles Michel, pentru a discuta despre bugetul multianual al UE. Întâlnirea a 

făcut parte din seria de reuniuni pe care Charles Michel le-a avut cu liderii statelor 

membre ale Uniunii în vederea pregătirii reuniunii extraordinare a Consiliului 

European din 20 februarie privind negocierea viitorului buget multianual al UE. 

 

Înainte de întrevedere, şeful statului a declarat că este hotărât să negocieze "la 

sânge" pentru ca România să obţină cât mai mulţi bani la fondurile pentru coeziune 

şi Politica Agricolă Comună din bugetul multianual al Uniunii Europene. 

 

"Ideea este de a găsi prin discuţii de acest tip bilateral numitorul comun pentru 

bugetul multianual. Eu vin cu ideile pe care le-am elaborat la Bucureşti. Avem o 

gândire destul de bine fundamentată pentru bugetul pe care îl dorim noi, pornind 

de la premisa că în orice condiţie se negociază bugetul pentru exerciţiul bugetar 

următor trebuie să fie un pic mai mare decât bugetul pe exerciţiul care se încheie. 

Avem aşteptări legate de fondurile dedicate politicii de coeziune, sunt mai multe 

fonduri care vin în această categorie, care pentru noi sunt vitale pentru a atinge o 

convergenţă acceptabilă cât mai repede. De asemenea, pentru noi sunt foarte 

importante fondurile destinate agriculturii şi pe aceste două capitole sunt foarte 

hotărât să negociez la sânge ca să obţinem cât mai mulţi bani pentru România, dar 

sunt şi anumite condiţionalităţi care pentru noi sunt importante, de exemplu 

flexibilitatea între fonduri ar fi foarte importantă pentru noi.  
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Este, de asemenea, important ca de exemplu fondul de tranziţie spre o economie 

mai verde să nu fie parte din coeziune, ci să fie suplimentar", spunea Iohannis.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Uniunea Europeană va revizui GDPR 

Regulamentul European de Protecție a Datelor Personale, celebrul GDPR care a 

adus deja amenzi de sute de mii de euro în total unor firme din România, va fi 

revizuit, pentru a întări „încrederea digitală”, spune Comisia Europeană în 

propunerea sa de Strategie europeană pentru date, publicată miercuri. 

„Prin GDPR, UE a creat un cadru solid pentru încrederea digitală. Viitoarea 

revizuire a GDPR poate oferi alte elemente utile în această privință” spune CE în 

strategie. 

Executivul Uniunii Europene atrage atenția că în acest moment doar un număr mic 

de mari companii de tehnologie dețin o mare parte a datelor lumii. „Aceasta ar 

putea reduce stimulul pentru ca noi companii bazate pe date să se ridice, să crească 

și să inoveze în UE în ziua de azi”, spune Comisia. 

Programele Horizon Europe și  Digital Europe, alături de fondurile structurale și de 

investiții vor crea oportunități pentru firmele mici și mijlocii (IMM) în economia 

bazată pe date, acces mai bun la date și de a dezvolta noi servicii și aplicații bazate 

pe date, printre altele prin scheme de incubare. 

De asemenea, Comisia va contribui la investițiile în proiecte europene cu un 

impact ridicat legate de spațiile europene ale datelor și de infrastructurile de cloud 

fiabile și eficiente din punct de vedere energetic. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Începe războiul pentru bugetul UE. Statele dezvoltate vor să plătească mai 

puţin pentru cele sărace 

Cel mai important subiect dezbătut în aceste zile la Bruxelles este bugetul Uniunii 

Europene pentru următorii 7 ani. Înainte de ședința Consiliului European de joi, 

unde președintele Charles Michel vă încerca să obțină un consens, au apărut 

tensiuni puternice între statele membre, dar și între instituțiile europene în legătură 

cu viitorul buget multianual 2021-2027. România este afectată direct de aceste 

negocieri. În timp ce marii contribuabili cer reducerea fondurilor pentru agricultură 

și coeziune (adică bani pentru autostrăzi, drumuri sau extinderea rețelelor de gaze), 

țara noastră are cea mai mare nevoie de fondurile respective. 

Propunerea făcută de președintele Consiliului European are în vedere alocarea unui 

procent de 1,074% din Venitul Național Brut al Uniunii, adică aproape 1 100 de 

miliarde de euro. Suma este apropiată de cea propusă în decembrie de președinția 

finlandeză a Consiliului UE (1,07%, respectiv 1 087 miliarde euro), însă cu 240 de 

miliarde mai mică decât propunerea Parlamentului European. Legislativul a cerut 

un buget echivalent cu 1,3% din venitul național brut. 

Dincolo de propunerile făcute, pe fondul ieșirii Regatului Unit din UE, marii 

contribuabili, printre care Olanda, Austria, Danemarca, Suedia și Germania cer o 

reducere a bugetului pentru următorii 7 ani cu aproape 80 de miliarde de euro, iar 

sumele cele mai mari să fie redirecționate de la Politica Agricolă și de Coeziune 

spre noile provocări asumate de Comisia Europeană, precum schimbările climatice, 

digitalizare și securitatea Uniunii Europene. 

„În aceste zile, la Bruxelles, se poartă negocieri prin care se încearcă obținerea 

unui buget mai mare, care să asigure atât fondurile necesare pentru fermieri și 

pentru politica de coeziune, cât și pentru noile priorități asumate de UE printre 

care digitalizarea, protecția mediului și siguranța cetățeanului, pentru un mai bun 

control al frontierei și în domeniul apărării. În toate aceste domenii, toate 

instituțiile sunt de acord ca Uniunea Europeană trebuie să ofere soluții și are 

nevoie de un buget corespunzător”, a declarat pentru Digi24.ro europarlamentarul 

Siegfried Mureșan, negociatorul șef al Parlamentului European pentru finanțarea 

Pactului Ecologic European. 
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Cum se împart banii de la Bruxelles 

Banii pentru Coeziune, împreună cu cei pentru Politica Agricolă Comună, adică 

subvenţiile pentru regiunile mai puţin dezvoltate reprezintă cea mai mare parte din 

bugetul european, iar statele mari, care cotizează cel mai mult, spun că sumele ar 

trebui să fie direcţionate către provocări noi, precum digitalizarea, criza climatică 

şi securitatea Uniunii Europene. 

„Este crucial pentru legitimitatea UE să concentrăm bugetul european pe 

confruntarea cu provocările actuale: lupta împotriva schimbărilor climatice, 

crearea unei economii competitive şi inovative, migraţia şi securitatea”, a scris 

Sebastian Kurz, cancelarul Austriei, pentru Financial Times. 

Vineri, cancelarul german, Angela Merkel s-a arătat dispusă să crească contribuţia 

ţării ei la bugetul european la peste 1% din PIB, relatează Bloomberg. În schimb, 

Merkel vrea ca UE să cheltuiască mai puţini bani pentru Agricultură şi să 

investească mai mulţi bani în proiecte de care să beneficieze toţi membrii UE. 

Pentru țările din estul Europei reducerea subvențiilor pentru agricultură și 

dezvoltare reprezintă o problemă majoră. Cele mai nemulțumite state sunt Ungaria 

și Polonia, care pierd bani de la coeziune în varianta de buget propusă. 

Printre principalele modificări față de bugetul 2014-2020 se numără reducerea 

bugetului Politicii Agricole Comune cu 14%, reducerea bugetului pentru coeziune 

cu 12% (cu o compensare propusă prin alocări suplimentare de fonduri către 

regiunile slab dezvoltate) și majorări semnificative de buget pentru Apărare și 

Securitate, Migrație și Frontiere, Inovație și Europa Digitală. 

De asemenea, se introduce un sistem privind sancționarea statelor care nu respectă 

statul de drept. Și această măsură este contestată de țări precum Polonia și Ungaria. 

Cum este afectată România de propunerea de buget 

România este prinsă la mijloc în aceste negocieri dure între statele membre și între 

instituțiile europene.  

 

https://www.ft.com/content/7faae690-4e65-11ea-95a0-43d18ec715f5?fbclid=IwAR0w2DapJUJwGhCLse00iTCX7L2Qyqb4z4rbP1OEp8GrvlCONgqfZPQMD0I
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Președintele Klaus Iohannis va merge joi la ședința Consiliului European și 

conform comunicatului de presă al Administrației Prezidențiale „va pleda în 

continuare pentru asigurarea unei finanțări corespunzătoare pentru Politica de 

Coeziune și Politica Agricolă Comună, subliniind că țara noastră trebuie să 

beneficieze de alocări substanțiale pentru aceste două politici, ca instrumente 

menite să reducă decalajele de dezvoltare între statele membre.” 

Conform proiectului de buget, România ar trebui să primească în plus 2 miliarde 

de euro, de la 25 la 27 de miliarde, pentru coeziune. Adică fonduri europene 

suplimentare pentru investiții în rețelele de transport și proiecte de infrastrutură, în 

proiecte de mediu sau pentru extinderea rețelelor de gaze. 

În schimb, ar urma să fie tăiate fonduri de la agricultură, mai exact de la pilonul II, 

fonduri din care se fac investiții în ferme, pentru creșterea capacității de procesare, 

astfel încât să nu mai exportăm animale vii sau produse brute, ci să exportăm 

mezeluri, brânzeturi sau fructe procesate. La acest pilon s-a propus o reducere de la 

8 la 6 miliarde de euro. 

„Parlamentul European are o poziție clară de a pastra pentru coeziune și 

agricultură exact sumele de până acum, sumele din ultimul exercițiu bugetar. 

Trebuie să ne asigurăm că România obține o sumă cât mai mare și trebuie să ne 

asigurăm că bugetul este unul bun și pentru Uniunea Europeană”, a precizat 

Siegfried Mureșan, pentru Digi24.ro. 

Mai important pentru România decât diminuarea bugetului pentru Politica Agricolă 

Comună și de Coeziune, este modul în care sunt direcționate fondurile, este de 

părere europarlamentarul PSD, Mihai Tudose. 

„Propunerea președintelui Consiliului ignoră poziția Parlamentului European, 

votată în octombrie, privind un buget UE de 1,3% din venitul național brut. Mai 

important, însă, decât acest procent în jurul căruia se poartă discuțiile în mod 

obsesiv este cum sunt direcționate fondurile. În opinia mea, e mai important acest 

aspect și decât reducerile care afectează politica agricolă comună și cea de 

coeziune - modificări care ne vizează direct, dar numai la modul teoretic, pentru 

că am absorbit, deocamdată, numai o treime din sumele puse la dispoziție prin 

precedentul cadru financiar multianual”, a declarat Tudose, pentru Digi24.ro. 
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Cadrul bugetar multianual se realizează pe o perioadă de 7 ani şi reprezintă una 

dintre pietrele de temelie ale politicilor UE. El permite fermierilor europeni să 

rămână competitivi în faţa importurilor din restul lumii, ajută statele mai sărace să 

le prindă din urmă pe cel mai dezvoltate şi finanţează proiectele care ţin Uniunea 

sudată. 

Pentru aprobarea bugetului 2021-2024 este nevoie de unanimitate în Consiliul 

European și, mai apoi, de aprobarea Parlamentului European, însă negocierile se 

anunță, de la bun început, dificile. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Op-Ed Ursula von der Leyen: Transformarea digitală nu poate fi lăsată la 

voia întâmplării. Trebuie să ne asigurăm că drepturile și viața privată ne sunt 

protejate la fel online și offline 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a transmis HotNews.ro un 

editorial în contextul în care urmează să fie publicat Pachetul digital, una dintre 

prioritățile anunțate de noua Comisie. Ursula von der Leyen spune că tranziția 

digitală a Europei trebuie să protejeze și să capaciteze cetățenii, întreprinderile și 

societatea în ansamblu, iar pentru ca acest lucru să se întâmple, Europa trebuie să 

dispună de propriile capacități digitale - fie că vorbim despre informatică cuantică, 

tehnologie 5G, securitate cibernetică sau despre inteligența artificială (IA). 

"Sunt o optimistă în ceea ce privește tehnologia. Convingerea mea că tehnologia 

este o forță a binelui vine din experiența mea ca studentă la medicină. Am studiat 

și am experimentat capacitatea acesteia de a schimba destine, de a salva vieți și de 

a transforma în rutină ceea ce cândva ar fi fost un miracol. 

Acum ni se pare normal să putem lua un antibiotic atunci când avem o infecție, sau 

să ne facem o radiografie sau un RMN când e necesar. Toate acestea sunt miracole 

care au schimbat cursul omenirii în bine. Datorită tehnologiei, aceste miracole 

devin tot mai uluitoare și mai dese. Cu tehnologie detectăm mai bine cancerul, 

avem intervenții chirurgicale de înaltă precizie sau adaptăm tratamentul la nevoile 

fiecărui pacient. 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 20 februarie 2020 39 

 

Avem parte de toate acestea, aici, în Europa. Dar vreau ca acesta să fie doar 

începutul și să devină regula în întreaga societate: de la agricultură la finanțe, de la 

cultură la construcții, de la combaterea schimbărilor climatice la combaterea 

terorismului. Iată viziunea care stă la baza noii strategii digitale pe care Comisia 

Europeană o va prezenta săptămâna aceasta. 

Transformarea digitală ne poate alimenta economiile și ne poate ajuta să găsim 

soluții europene la provocări globale. Cetățenii ar trebui să poată lua decizii mai 

bune pe baza unor informații care să reiasă din date fără caracter personal. Dorim 

ca datele anonimizate să fie accesibile tuturor, indiferent dacă sunt entități publice 

sau private, mari sau mici, startup-uri sau corporații-gigant. Acest lucru va ajuta 

societatea în ansamblu să profite din plin de inovații și de concurență și ne va 

garanta tuturor beneficiul unui dividend digital. Europa digitală ar trebui să reflecte 

tot ceea ce are ea mai bun - o Europă deschisă, echitabilă, diversă, democratică și 

încrezătoare. Dimensiunea strategiei noastre reflectă amploarea și natura tranziției 

care ne așteaptă, acoperind toate aspectele: de la securitatea cibernetică la 

infrastructurile critice, de la educația digitală la competențe, de la democrație la 

mass-media. Strategia se ridică la nivelul de ambiție al Pactului ecologic european, 

de exemplu, prin promovarea neutralității climatice a centrelor de date până în 

2030. 

Săptămâna aceasta lansăm un nou obiectiv: transformarea digitală nu poate fi 

lăsată la voia întâmplării. Trebuie să ne asigurăm că drepturile și viața privată ne 

sunt protejate la fel online și offline. Că fiecare dintre noi deține controlul asupra 

propriei vieți și asupra a ceea ce se întâmplă cu informațiile noastre cu caracter 

personal. Că îi putem încredința tehnologiei ceea ce spunem și ce facem. Că noile 

tehnologii nu vin cu valori noi. 

Înțeleg pe deplin că tehnologiile, și în special cei care le controlează, nu au câștigat 

încă încredere generală. Încrederea e distrusă atunci când mari platforme online 

utilizează datele propriilor clienții așa cum nu ar trebui să o facă. Sau când 

dezinformarea ia locul jurnalismului responsabil, iar un clic contează mai mult 

decât adevărul. 
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Prin urmare, înțeleg și respect scepticismul, îndoielile sau chiar pesimismul unora 

cu privire la tehnologii. Iată de ce cred că avem nevoie de o tranziție digitală 

concepută să se desfășoare la nivel european și de natură europeană. Una care să 

redea încrederea acolo unde aceasta s-a erodat și care să o sporească acolo unde ea 

există. Ca parte a acestui fenomen, marii actori digitali comerciali trebuie să își 

asume responsabilitatea, inclusiv permițându-le europenilor accesul la datele pe 

care le colectează. Tranziția digitală a Europei nu va fi pentru profitul câtorva, ci 

pentru accesul și oportunitățile celor mulți. Va fi probabil nevoie și de legislație în 

acest sens, după caz. 

Ideea este că tranziția digitală a Europei trebuie să protejeze și să capaciteze 

cetățenii, întreprinderile și societatea în ansamblu. Trebuie să le ofere oamenilor 

ceea ce promite, astfel încât aceștia să resimtă beneficiile tehnologiei în viețile lor. 

Pentru ca acest lucru să se întâmple, Europa trebuie să dispună de propriile 

capacități digitale — fie că vorbim despre informatică cuantică, tehnologie 5G, 

securitate cibernetică sau despre inteligența artificială (IA). Iată câteva dintre 

tehnologiile identificate ca fiind domenii pentru investiții strategice, în care 

finanțarea din partea UE poate atrage după sine finanțări din surse naționale și 

private. 

Valorificarea la maximum a tehnologiilor digitale și a datelor este la fel de 

importantă pentru industriile mari, cât și pentru IMM-uri. Deși cele mai mari idei 

provin adesea de la cele mai mici startup-uri, extinderea în lumea digitală poate fi o 

sarcină dificilă pentru întreprinderile europene mai mici. Dorim ca antreprenorii 

care înființează un start-up în România să se bucure de aceleași oportunități de a se 

extinde, de a crește și a atrage investiții ca omologii lor din Silicon Valley. 

Pentru aceasta, va trebui să depășim fragmentarea de pe piața noastră unică, adesea 

mai pronunțată online decât în altă parte. Trebuie să ne unim forțele, acum. Nu 

devenind toți la fel, ci valorificând dimensiunea și diversitatea Europei — ambele 

fiind elemente-cheie ale succesului în materie de inovare. 
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Vom avea nevoie și de resurse pe măsura obiectivelor ambițioase. Din acest motiv, 

în cadrul Consiliului European de săptămâna aceasta, voi pleda pentru un buget al 

UE modern și flexibil, care să investească în viitorul nostru, precum și în 

cercetarea, în punerea în practică a inovațiilor și în competențele necesare pentru a-

l aduce la viață. Acest lucru va fi necesar dacă dorim ca Europa să fie 

deschizătoare de drumuri în domeniile cu cel mai mare potențial, cum ar fi datele și 

inteligența artificială. Săptămâna aceasta, ne vom prezenta planurile privind 

ambele domenii, pe lângă strategia noastră digitală globală. 

Punctul de plecare în privința datelor va fi întotdeauna protecția persoanelor. 

Europa are deja cele mai solide reglementări din lume, iar acum le vom oferi 

europenilor instrumentele de care au nevoie pentru a se asigura că dețin și mai mult 

controlul. Dar există și un alt tip de date care constituie tezaurul nedescoperit și 

neutilizat al economiei agile din punct de vedere al datelor din viitor. Mă gândesc 

la datele anonimizate privind mobilitatea sau la datele meteorologice colectate de 

transportatorii aerieni, la imaginile prin satelit, dar și la datele industriale și 

comerciale cu privire la orice, de la performanțele motoarelor și până la consumul 

de energie. Aceste tipuri de date fără caracter personal pot sta la baza elaborării și a 

dezvoltării de produse și servicii noi, mai eficiente și mai durabile. Și care pot fi 

reproduse aproape gratuit. Cu toate acestea, în prezent, 85% din informațiile pe 

care le producem nu se utilizează. Acest lucru trebuie să se schimbe, în avantajul 

nostru. 

Vom elabora un cadru legislativ și standarde de operare pentru spațiile de date 

europene. Acestea le vor permite întreprinderilor, guvernelor și cercetătorilor să își 

stocheze datele și să acceseze date de încredere partajate de alții. Toate acestea se 

vor realiza în condiții de siguranță care creează mai multă valoare pentru toți și le 

asigură tuturor un profit corect. La rândul lor, aceste seturi de date vor fi vectorul 

activităților noastre de promovare a excelenței și a încrederii în inteligența 

artificială în Europa. Inteligența artificială ajută deja întreprinderile mici să își 

reducă factura la energie, ne permite să avem un transport mai ecologic și 

automatizat și contribuie la diagnostice medicale mai precise. 

Pentru a ajuta întreprinderile mari și mici să exploateze întregul potențial al IA, 

vom investi într-o rețea de centre locale de inovare digitală și în centre de 

excelență pentru cercetare și educație avansate.  
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În același timp, vom acționa pentru a ne asigura că IA funcționează în condiții 

echitabile și conforme cu standardele ridicate pe care Europa le are în toate 

domeniile. 

Trebuie să ne respectăm pe deplin angajamentul față de siguranță, confidențialitate 

și egalitate de tratament la locul de muncă, într-o lume în care algoritmii 

influențează deciziile. Ne vom concentra acțiunile asupra aplicațiilor cu risc ridicat 

care ne pot afecta sănătatea fizică sau mintală sau care influențează deciziile 

importante privind ocuparea forței de muncă sau asigurarea respectării legii. 

Scopul nu este să reglementăm mai mult, ci să oferim garanții practice, să ne 

asigurăm că există responsabilitate și posibilitatea de intervenție umană în caz de 

pericol sau de dispute. Am modelat cu succes alte sectoare - de la automobile până 

la produse alimentare - și vom aplica acum aceeași logică și aceleași standarde în 

noua economie bazată pe date. 

Vreau să rezum tot ceea ce am stabilit folosind termenul „suveranitate 

tehnologică”. Acesta descrie capacitatea pe care trebuie să o aibă Europa de a face 

propriile alegeri, respectându-și valorile și normele. E ceea ce ne va ajuta pe toți să 

devenim optimiști în privința tehnologiei". 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


